

Call for Submissions – Neil Sutherland Prize for the Best Scholarly Article published on the History of Children and Youth.

Purpose: This award honours the ground-breaking work of Neil Sutherland in the history of children and youth by recognizing outstanding and innovative contributions to the field. The prize will be awarded by the History of Children and Youth Group in conjunction with the 2026 meeting of the Canadian Historical Association.

Eligibility: Articles published in English or French in scholarly journals or edited collections between January 1, 2024, and December 31, 2025, will be eligible for consideration. Articles must be work in the field of the history of children and youth in Canada or work by scholars working/living in Canada. Award winners will demonstrate originality of scholarship and clear contribution to the study of the history of young people.

Submission of articles: Please submit a PDF copy of the published article by February 15, 2026 to Katharine Rollwagen, Co-Chair, History of Children and Youth Group (katharine.rollwagen@viu.ca).

Please write “Sutherland Prize” in the subject line of your email. Self-nominations welcome.

Appel à candidatures pour le Prix Neil Sutherland pour le meilleur article publié dans le domaine de l'histoire de l'enfance et de la jeunesse.

Objectif : Le prix Neil-Sutherland en histoire de l'enfance et de la jeunesse, commémorant l'œuvre du professeur Neil Sutherland, vise à récompenser le meilleur article paru dans ce domaine. Le prix sera décerné par Le Groupe d'histoire de l'enfance et de la jeunesse dans le cadre de la Réunion Annuelle 2026 de la Société Historique du Canada.

Conditions d'admissibilité : Des articles publiés en anglais ou en français dans des revues ou des ouvrages scientifiques entre 1 janvier 2024 et 31 décembre 2025 seront admissibles aux fins d'examen. Seuls les articles axés sur le domaine de l'histoire des enfants et des jeunes au Canada, ou les travaux d'universitaires travaillant/vivant au Canada, seront pris en considération. Les lauréats seront récompensés pour le caractère innovant de leur recherche et pour leur contribution significative à l'étude de l'histoire des jeunes.

Consignes de la mise en candidature : soumettre une copie PDF de l'article publié au plus tard le 15 février 2026 à Katharine Rollwagen, Co-présidente, Groupe d'histoire de l'enfance et de la jeunesse (katharine.rollwagen@viu.ca).

Veuillez s.-v.-p. inscrire « Prix Sutherland » dans le titre de votre courriel. Présenter sa propre candidature est bienvenu.